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NOTA NAAR AANLEIDING VAN HET EINDVERSLAG 
van de commissie van rapporteurs van het ontwerp van 
wet tot nadere wijziging van de Algemene Kinderbijslagwet, 
de Kinderbijslagwet voor loontrekkenden en de Kinderbijslag-
wet voor kleine zelfstandigen (Verhoging kinderbijslagen 
in verband met wijziging van het belastingtarief) (Inge-
zonden 8 december 1965). 

De ondergetekende heeft er nota van genomen, dat ver-
scheidene leden de bezwaren deelden, welke de Sociaal-Econo-
mische Raad in zijn advies van 4 juni 1965 (Publikaties S.E.R. 
1965, 5) heeft aangevoerd tegen een verhoging van de kinder-
bijslagen op gronden, als die welke tot dit wetsontwerp hebben 
geleid en dat zij het met deze raad voorshands onjuist achtten, 
dat zonder voorafgaand onderzoek een principiële wijziging in 
het systeem van de kinderbijslag wordt aangebracht. Deze 
leden zouden het op prijs stellen te vernemen, waarom de 
ondergetekende, niettegenstaande hij de juistheid van de be-
zwaren van de S.E.R. erkent, desondanks aan het georgani-
seerde bedrijfsleven had toegezegd, de onderhavige wetswijzi-
ging te bevorderen. 

De ondergetekende zou ten antwoord op hetgeen deze leden 
te berde brachten allereerst willen opmerken, dat het onder-
havige wetsontwerp geen principiële wijziging in het systeem 
van de kinderbijslag beoogt, doch slechts incidenteel een wijzi-
ging in de hoogte van de kinderbijslagbedragen wil bewerk-
stelligen. Zoals ook uit de memorie van toelichting (blz. 3, 
linkerkolom) blijkt, was bij de Sociaal-Economische Raad de 
vraag gerezen, of elke verlaging in het tarief van de loon-
en inkomstenbelasting tot een verhoging van de kinderbijslagen 
zou moeten leiden, ook als deze verlaging niet verder gaat dan 
het wegnemen van de verzwaring van de belastingdruk, die is 
ontstaan, doordat de nominale inkomens meer zijn gestegen 
dan de reële inkomens. De S.E.R. heeft dit punt in zijn advies 
verder laten rusten, nadat de ondergetekende in een tussen-
tijdse briefwisseling de raad de mededeling had gedaan, dat de 
in het kader van het loonakkoord voor 1965 getroffen beginsel-
beslissing met betrekking tot de kinderbijslagen als een be-
slissing ad hoc moet worden aangemerkt, waarmede niet be-
oogd is een precedent te scheppen, welke een wijziging van 
de grondslagen van het kinderbijslagbeleid zou kunnen in-
houden. 

Inderdaad werd de toezegging van een verhoging van de 
kinderbijslagen gedaan in de precaire situatie, waarin de loon-
onderhandelingen zich op het tijdstip van deze toezegging be-
vonden. De ondergetekende hoopt en vertrouwt, dat de aan 
het woord zijnde leden er, evenals de S.E.R., begrip voor zullen 
hebben, dat bij het moeilijke loonoverleg in beginsel een be-
slissing werd genomen met betrekking tot de kinderbijslagen. 

Naar aanleiding van de vraag van de aan het woord zijnde 
leden of de ondergetekende — en zijn opvolgers — in staat 
zullen zijn in de toekomst een voortschrijden op de thans inge-
slagen weg te verhinderen zou de ondergetekende nog eens 
willen onderstrepen het incidentele karakter van de onder-
havige maatregel en het ontbreken daarin van een direct kwanti-
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tatief verband tussen de belastingverlaging per 1 juli 1965 
en de thans voorgestelde kinderbijslagverhoging. Van deze inci-
dentele maatregel ducht de ondergetekende geen precedent-
werking voor de toekomst, daar — zoals boven vermeld — 
in het S.E.R.-advies — en daarmede heeft de ondergetekende 
zijn instemming betuigd — essentieel is, dat het geen prece-
dent beoogt te scheppen, welke een wijziging van de grond-
slagen van het kinderbijslagbeleid zou kunnen inhouden. 

Wat betreft de ten slotte door de aan het woord zijnde leden 
naar voren gebrachte mening, dat er, gezien de bevolkingsgroei 
in ons land, alle aanleiding is met de verhoging van de kinder-
bijslag de grootst mogelijke voorzichtigheid te betrachten, zou 
de ondergetekende willen opmerken, dat hij in de huidige 
situatie in ons land een samenhang tussen de bevolkingsgroei 
en de hoogte van de kinderbijslagen niet ziet. Overigens deelt 
hij de mening van deze leden, dat met een verhoging van de 
kinderbijslag voorzichtigheid moet worden betracht. 

De Minister van Sociale Zaken 
en Volksgezondheid, 

G. M. J. VELDKAMP. 


